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Tord Bergstedt (m) 
Annika Davidsson (m) 
Berthold Gustavsson (m) 
Anna Johansson (m) 
Torhild Lamo (v) 
Jimmy Lindgren (s) 
Mats Lindqvist (mp) 
Inge-Britt Lundin (fp) 
Jan Valeskog (s) 

 
Ersättare 

 Bo Arkelsten (m) 
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Adnan Bozkurt (s) 
Anna Lund (m) 
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Milly Namiro Darlson (s) 
Hampus Rubaszkin (mp) 
Kajsa Stenfelt (v) 
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 Sonja Mogert, SKTF 
 

Tjänstemän 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 
Vidare tjänstemännen vid kontoret Erik Andersson, Louise Bill, Hans Engstrand, 
Göran Gahm, Karin Hebel, Eva Leijon, Liisa Rautio, Lars-Erik Stålkrantz och Marita 
Söderqvist samt borgarrådssekreteraren från roteln Magnus Thulin. 



  

 
 § 15 

Upphandling av tre entreprenadområden avseende renhållning och 
vinterväghållning i Skarpnäck, Årsta och Farsta  
Dnr T2007-006-00327 
 
Trafikkontoret hade den 12 januari 2007 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 
till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 
 
 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att ge kontoret i uppdrag att genomföra 
 upphandlingen av dessa tre entreprenader och ge trafikdirektören i uppdrag att 
 fatta tilldelnings- och anskaffningsbeslut. 
 
Yrkanden 
Bifall yrkades till kontorets förslag 
 
Ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) och ledamoten Inge-Britt Lundin (fp) yrkade 
bifall till förslag som redovisas i bilaga D1. 
 
Ledamoten Torhild Lamo (v) yrkade bifall till förslag som redovisas i bilaga D2. 
 
Beslut 
Trafik- och renhållningsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 
enligt det av ordföranden Mikael Söderlund m fl (m) och ledamoten Inge-Britt Lundin 
(fp) framställda yrkandet d v s att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
och att därutöver anföra följande: 
 
”Stockholms stad ska enligt kommunfullmäktiges budget från och med årets 
vårstädning återinföra storskalig spolning av gator och torg. Vid upphandling av 
renhållning och vinterväghållning måste därför trafikkontoret tillse att rätt resurser 
finns samt att arbetena ingår i avtalen och beskrivningarna.” 
 
Reservationer 
Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och ledamoten Mats Lindqvist (mp) 
reserverade sig med hänvisning till kontorets förslag till beslut. 
 
Ledamoten Torhild Lamo (v) reserverade sig med hänvisning till sitt förslag till beslut.
 
Särskilt uttalande 
Ett särskilt uttalande avgavs av vice ordförande Mirja Räihä Järvinen m fl (s) enligt 
bilaga D3. 
 

 
    Vid protokollet 
    Åse Geschwind 
 
 
Rätt utdraget intygar: 
 
 
_________________________________ 



  

Tillhör § 15, bilaga D1 
 
Trafik och renhållningsnämnden  
2007-02-13 

     
      Tillhör ärende nr 15 
 

Upphandling av tre 
entreprenadområden avseende 
renhållning och vinterväghållning 
i Skarpnäck, Årsta och Farsta. 

 
Mikael Söderlund m.fl. (m)  
Inge-Britt Lundin m.fl. (fp)  
Anders Broberg (kd) 

 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
att i huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 
 
att därutöver anföra följande 
 
Stockholms stad ska enligt kommunfullmäktiges budget från och med årets vårstädning 
återinföra storskalig spolning av gator och torg. Vid upphandling av renhållning och 
vinterväghållning måste därför trafikkontoret tillse att rätt resurser finns samt att 
arbetena ingår i avtalen och beskrivningarna. 



  

Tillhör § 15, bilaga D2 
 
Trafik- och renhållningsnämnden  
2007-02-13 
 
Tillhör ärende 15 
 
Upphandling av tre 
entreprenadområden avseende 
renhållning och vinterväghållning 
i Skarpnäck, Årsta och Farsta 
 
Torhild Lamo, Kajsa Stenfelt (v) 

 
 
 
 
Förslag till beslut 
 
att  ge kontoret i uppdrag att återkomma med förslag till på vilket sätt renhållning och 
 vinterväghållning kan drivas i kommunal regi 
 
att därutöver anföra följande: 
 
Genom att barmarksrenhållning och snöröjning centraliseras riskeras ett sämre 
underhåll i ytterstan än i innerstan. Det är därför av avgörande betydelse att det skapas 
ett sammanhållet system med god insyn för medborgarna och som är demokratiskt 
kontrollerat. Barmarksrenhållning och snöröjning tillhör kärnverksamheterna för 
nämnden och ska därför drivas i kommunal regi. 
 



  

Tillhör § 15, bilaga D3 
 
Trafik- och renhållningsnämnden 

 2007-02-13 
 
      Tillhör ärende 15 
 
      Upphandling av tre  

entreprenadområden avseende 
renhållning och vinterväghållning 
i Skarpnäck, Årsta och Farsta 
 
Mirja Räihä Järvinen m fl (s) 

 
 
 
 
 
Särskilt uttalande 
Vi anser att det är fel väg att gå att avlöva stadsdelsnämnderna och centralisera dessa 
verksamheter. Vi tror att lokalkännedomen är en tillgång vid uppföljning och hantering 
av de frågeställningar som uppkommer i samband med renhållning och 
vinterväghållning. 
 
Det är också olyckligt att det sker utan föregående analys och utvärdering. I själva 
verket har verksamheterna sedan ett antal år fungerat väl och många av de 
”barnsjukdomar” och gränsdragningsproblem som skapade viss irritation tidigare har 
klarats ut. Det är då olyckligt att göra ytterligare en omorganisation. 
 
Ärendet saknar också en marknads- och behovsanalys och det framgår inte vilka 
förutsättningar som gäller varken på den aktuella marknaden eller vilka som kan tänkas 
lägga anbud. Med hänsyn till det akuta läget ser vi ingen möjlighet att föreslå annat 
beslut men anser att det är olyckligt att nämnden försatts i denna situation av den 
borgerliga majoriteten. 
 
Som princip bör nämnden alltid få ta del av förfrågningsunderlagen i politiskt viktiga 
frågor. I de fall det är möjligt bör de skickas ut och är det inte möjligt ska de finnas 
tillgängliga på sammanträdet. 
 


